
CNSLR Fratia |  Revista Presei 23 martie 2021 1 

 

REVISTA PRESEI 

 

 

 Florin Citu, dupa videoconferinta cu prefectii: "Le-am cerut sa impuna 

respectarea stricta a regulilor aflate in vigoare" 

Prim-ministrul Florin Citu a cerut prefectilor, luni, intr-o videoconferinta, sa ia 

toate masurile necesare pentru a impune "respectarea stricta" a regulilor aflate in 

vigoare. 

 

"Vedem in 30 de judete si in Bucuresti o crestere continua a incidentei si, zilnic, 

avem noi localitati in zona rosie, pentru ca o minoritate prefera sa nu respecte 

regulile. Ne vom asigura ca tot mai multi se vor conforma, astfel incat majoritatea 

cetatenilor care respecta regulile sa nu fie afectati de comportamentul celorlalti", a 

scris Citu, pe Facebook. 

 

El a precizat ca, in cadrul intalnirii pe care a avut-o, tot luni, cu reprezentantii 

autoritatilor locale din Bucuresti, au fost analizate solutii pentru ca regulile de 

prevenire a raspandirii virusului sa fie respectate pe strada, in mijloacele 

de transport, in centre comerciale, la terase si restaurante, in scoli, in institutiile 

publice si la locul de munca. 

 

"Am constatat in ultima vreme o relaxare nepermisa daca vrem sa tinem sub 

control pandemia. Datoria noastra este sa ne asiguram ca masurile sunt respectate 

in toate cazurile, intrucat si-au dovedit eficienta. Vrem sa evitam carantina, pentru 

a nu afecta si mai mult activitatile economice", a transmis prim-ministrul. 

 

Potrivit acestuia, este "clar" nevoie de o implicare mai mare a autoritatilor in 

informarea populatiei cu privire la campania de vaccinare anti-COVID si la 

masurile luate. 

 

 

https://ziare.com/florin-citu/
https://ziare.com/facebook/
https://ziare.com/social/vaccin-covid/florin-citu-restrictii-bucuresti-restaurante-suspendare-activitate-ciprian-ciucu-1668957
https://ziare.com/social/vaccin-covid/florin-citu-restrictii-bucuresti-restaurante-suspendare-activitate-ciprian-ciucu-1668957
https://ziare.com/stiri/transport/
https://ziare.com/florin-citu/premier/orban-sustine-ca-nu-sunt-probleme-cu-numirea-secretarilor-de-stat-citu-ar-fi-transmis-ca-nu-poate-onora-unele-numiri-propuse-de-partid-1668958


CNSLR Fratia |  Revista Presei 23 martie 2021 2 

 

"Sa tinem insa cont ca ne confruntam cu un val nou al pandemiei, cu tulpini mai 

usor transmisibile ale coronavirusului. Avem nevoie sa rezistam in urmatoarele 

saptamani, pentru ca in lunile aprilie si mai Romania va primi alte cateva milioane 

de doze de vaccin anti-COVID, dupa care vom putea frana evolutia imbolnavirilor 

prin continuarea in forta a campaniei de vaccinare", a completat Citu. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ministrul Lucian Bode: "Bucurestiul nu va intra in carantina doar pe baza 

indicelui de 6 infectari la mia de locuitori" 

Ministrul Afacerilor Interne, Lucian Bode, a precizat luni, 22 martie, ca decizia ca 

Bucurestiul sa intre in carantina nu se va baza doar pe coeficientul de 6 infectari cu 

SARS-CoV-2 la mia de locuitori. 

 

"Nu doar indicele conduce la aceasta decizie. 

 

Specialistii spun foarte clar: sunt mai multi factori, printre care si acest indice de 

peste 6 la mie, care pot conduce la o astfel de decizie. 

 

Asadar, nu trebuie sa ne grabim, nu trebuie sa dam mesaje care eventual sa induca 

panica in populatie, trebuie sa fim foarte clari in declaratii, dar daca se va ajunge sa 

depasim indicele de 6 la mie, cu siguranta, impreuna cu DSU, cu toti factorii 

implicati, vom lua o decizie, dar nu doar pe baza acestui indice", a declarat Bode 

la Digi24. 

 

Sanctiuni mai dure pentru localurile care incalca restrictiile. Lucian Bode: "Se 

trece la nivelul urmator si aplicam sigiliul pe locatie". 

 

Rata de incidenta COVID a crescut, luni, la 5,67 la mie in Bucuresti, potrivit 

datelor publicate de Directia de Sanatate Publica. 

 

De la 6 cazuri la mia de locuitori, toate scolile trec la cursuri online, iar autoritatile 

pot lua in calcul impunerea carantinei. 

 

https://ziare.com/lucian-bode/
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/ministrul-lucian-bode-va-propune-suspendarea-activitatii-barurilor-si-cluburilor-care-incalca-regulile-1471895
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Florin Citu a anuntat sedinta cu prefectii 

 

Premierul Florin Citu a declarat luni dimineata ca urmeaza sa poarte discutii cu 

primarii si prefectii, urmand sa ia o decizie in privinta carantinarii, atat in cazul 

Capitalei, cat si a altor zone cu o incidenta mare. Premierul a vorbit si despre 

situatia locurilor de la ATI, tot mai multe unitati medicale fiind la capacitate 

maxima. 

 

De asemenea, la ora 14.00, la Ministerul Sanatatii va avea loc sedinta pentru 

modificarea criteriilor de intrare in carantina, la care vor participa reprezentanti 

DSU, INSP si experti in sanatate publica. 

 

Secretarul de stat Andreea Moldovan a declarat, duminica seara, la Digi24 ca 

Bucurestiul si judetul Ilfov sunt interconectate si ca de aceea este important sa fie 

abordate unitar, fiind vorba despre o masa mare de oameni care se deplaseaza, 

"libertate pe care, incet-incet, nu ne-o vom mai putea permite". 

 

"Bucuresti si Ilfov sunt interconectate. Este important sa fie abordate unitar, e o 

masa mare oameni care se deplaseaza. Incet-incet, aceasta libertate nu ne-o vom 

mai putea permite. Trebuie pasi suplimentari. Situatia nu e roz. Colegii zic ca e 

mult e greu, suntem supraincarcati, suntem in situatia din noiembrie. Am pornit 

spre 1000 de paturi de terapie peste care adaugam. Situatia in tara nu e linistitoare. 

 

Este un moment in care trebuie sa avem grija. Masurile trebuie luate cat de repede. 

Mi-e greu sa zic un termen, maine avem sedinta. Aceste masuri vor fi facute 

publice", a declarat Andreea Moldovan. 

Prefectul Capitalei: "Este foarte posibil sa se ia decizia carantinarii Bucurestiului" 

Prefectul Capitalei, Alin Stoica, a precizat duminica, 21 martie, ca este "foarte 

posibil" sa se ia decizia carantinarii Bucurestiului in cazul in care indicele de 

infectare cu noul coronavirus trece de 6 cazuri la mia de locuitori, transmite 

Agerpres. 

 

 

https://ziare.com/florin-citu/
https://ziare.com/politica/stiri-politice/florin-citu-despre-carantinare-1668839
https://ziare.com/politica/stiri-politice/florin-citu-despre-carantinare-1668839
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"Este foarte important ca populatie sa respecte masurile si cel mai bine este sa o 

respecte de bunavoie. 

 

Avand in vedere faptul ca rata a crescut destul de mult, cu jumatate de punct 

procentual de ieri pana astazi, maine voi avea o intalnire cu DSP si daca se poate si 

cu INSP pentru a vedea ce parere au dumnealor si ce masuri suplimentare ar putea 

sa fie adoptate in cazul in care ajungem in scurt timp la incidenta de 6. 

 

Daca ajungem peste 6 la mie, cu siguranta prima data nu se vor mai putea face 

cursuri conform ordinului comun al ministerelor Educatiei si Sanatatii. De 

asemenea, este foarte posibil sa se ia masura carantinarii zonale, adica si 

Bucurestiul si evident localitatile limitrofe, care sunt deja in carantina, in asa fel 

incat circulatia sa fie limitata, sa evitam aglomeratiile in special in mijloacele de 

transport in comun, piete, mall-uri si asa mai departe. Evident ca deplasarea va 

trebui facuta doar in cazurile in care este nevoie si cu declaratie pe proprie 

raspundere", a declarat, duminica, dupa sedinta CMBSU, prefectul Alin Stoica. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Ministrul Mediului prezintă, marţi, programele finanţate în acest an din 

Fondul pentru Mediu 

Ministrul Mediului, Apelor şi Pădurilor, Barna Tanczos, va susţine marţi o 

conferinţă de presă ce are ca temă programele care vor fi finanţate, în acest an, din 

Fondul pentru Mediu. 

 

La începutul acestei luni, Tanczos declara că programele ce vor fi lansate în 2021 

prin Administraţia Fondului pentru Mediu (AFM) sunt pregătite şi a subliniat că va 

exista "finanţare consistentă pentru schimbarea parcului auto". 

 

"În luna martie pregătim toate programele care vor fi lansate în 2021 prin AFM. Cu 

siguranţă mergem mai departe.  
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Vom avea finanţare consistentă pentru schimbarea parcului auto, pentru că asta 

înseamnă practic 'Rabla' şi 'Rabla Plus'. 'Rabla Clasic' înseamnă înlocuirea 

maşinilor vechi, 'Rabla Plus' înseamnă o altă dimensiune, înseamnă circulaţie pe 

drumurile publice cu mijloace de transport care nu au amprentă de carbon. Mergem 

mai departe cu programele respective şi alocăm sume suficiente ca să fim eficienţi, 

să schimbăm parcul auto. Sper să putem aloca sume mai mari. Sumele pe maşină 

vor fi cel puţin egale cu sumele pe care le-am avut până acum", a afirmat 

demnitarul.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Conferinţă pentru discutarea PNRR, organizată de Reprezentanţa Comisiei 

Europene 

Reprezentanţa Comisiei Europene în România organizează marţi un eveniment 

online privind Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă al României. 

 

"Evenimentul are ca scop discutarea proiectului revizuit al Planului Naţional de 

Redresare şi Rezilienţă (PNRR). Guvernul României a pregătit PNRR în contextul 

mai larg al iniţiativelor de redresare ale Uniunii Europene menite să ajute statele 

membre să îşi modernizeze şi să îşi consolideze economiile naţionale, integrând, în 

acelaşi timp, dubla tranziţie digitală şi verde", subliniază organizatorii. 

 

Discursurile principale vor fi urmate de o discuţie tehnică privind proiectul PNRR 

al României. 

 

Conferinţa va fi inaugurată de Paolo Gentiloni, comisar european pentru economie, 

şi de Cristian Ghinea, ministrul Investiţiilor şi Proiectelor Europene. 

 

Guvernul a discutat în şedinţa de vineri Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă.  
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România trebuie să transmită oficial planul de redresare şi rezilienţă până la 30 

aprilie, printr-un singur document integrat, potrivit Regulamentului (UE) 2021/241 

al Parlamentului European şi al Consiliului din 12 februarie 2021 de instituire a 

Mecanismului de redresare şi rezilienţă.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ședință la Ministerul Sănătății privind schimbarea metodei de calcul a a 

ratei de îmbolnăvire. Un ordin de ministru ar putea fi aplicat din această 

săptămână 

Autoritățile fac simulări și se pregătesc să schimbe modalitatea de calcul a 

evoluției pandemiei dintr-o localitate. Și asta pentru că au apărut controverse în 

ultima lună din cauza testărilor deloc echilibrate făcute în județe. 

Secretarul de stat Andreea Moldovan a precizat că rata de incidență la 14 zile se va 

calcula pe baza a 6 indicatori, între care capacitatea de testare, numărul pacienților 

internați la ATI și numărul de cazuri pentru o localitate. 

Ea susține că există o capacitate de testare mai mare decât cererea din acest 

moment, pentru că oamenii nu vor să se testeze. 

Un ordin de ministru este pregătit și ar putea fi aplicat din această săptămână. 

La Ministerul Sănătății se reiau azi la prânz discuțiile cu specialiștii pentru a se 

stabili exact aceste criterii noi. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Plafonul cumulului ajutoarelor de stat pentru HORECA, majorat la 

1.800.000 euro, în Senat 

Senatul a adoptat, luni, în plen, OUG 10/2021 privind unele măsuri de sprijin 

financiar pentru întreprinderile din domeniul turismului afectate de impactul 

economic al pandemiei COVID-19. Actul normativ a fost amendat în sensul că 

plafonul pentru cumulul ajutoarelor de stat a fost majorat la 1.800.000 de euro de 

la 800.000 de euro. 
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OUG 10/2021 vizează înlăturarea unor deficienţe ale OUG 224/2020, identificate 

de Comisia Europeană, prin care au fost adoptate măsuri pentru a reduce impactul 

negativ asupra operatorilor economici din sectorul turistic, afectat de pandemia de 

COVID-19. 

Prin OUG 10/2021, ghizii de turism sunt incluşi printre beneficiarii schemei de 

ajutor, perioada de derulare a schemei de ajutor de stat se prelungeşte de la 30 

iunie 2021 la 31 decembrie 2021, iar modificarea termenului de plată a sumelor 

corespunzătoare de la 30 de zile de la semnarea contractului de finanţare la 30 

iunie 2022, în limita creditului bugetar. 

Baza de calcul a ajutorului va fi certificată şi asumată de un expert contabil, de o 

societate de expertiză contabilă, de către un auditor financiar sau o firmă autorizată 

de audit financiar. 

Plafonul maxim al ajutorului ce poate fi acordat în baza schemei prevăzute de 

OUG 10/2021 unei singure întreprinderi se menţine la 800.000 de euro, 

echivalentul în lei. 

"Ajutoarele de stat acordate pot fi cumulate cu alte ajutoare, măsuri de sprijin 

acordate în baza Secţiunii 3.1 din Comunicarea Comisiei Europene - Cadru 

temporar pentru măsuri de ajutor de stat de sprijinire a economiei în contextul 

actualei epidemii de COVID-19 în limita plafonului echivalent în lei al sumei de 

1.800.000 euro, precum şi cu ajutoare acordate în temeiul altor secţiuni ale 

comunicării în conformitate cu dispoziţiile din secţiunile specifice ale acesteia cu 

privire la cumul", prevede articolul amendat de Senat. 

Ordonanţa va fi dezbătută de Camera Deputaţilor, for decizional în acest caz. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Guvernul a alocat 200 de milioane de lei pentru bilete de tratament balnear, 

cu 60% mai mult decat s-a cheltuit anul trecut 

Ministerul Muncii a anuntat, luni, ca Guvernul a alocat 200 de milioane de lei 

pentru biletele la tratament balnear din acest an, cu 60% mai mult decat s-a cheltuit 

in anul 2020 cu acest scop. 
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Ministerul Muncii a anuntat, luni, printr-un comunicat de presa, ca decizia privind 

stabilirea sumei de 200 de milioane de lei pentru biletele de tratament din acest 

an a fost luata dupa ce s-a constatat ca in 2020 s-a cheltuit doar o treime din totalul 

de 370 de milioane de lei alocati, respectiv 120,7 milioane de lei. 

 

"Din cauza pandemiei Covid-19, anul trecut gradul de ocupare a fost de doar 40%, 

ceea ce inseamna 67.000 bilete valorificate. Anul acesta putem contracta 

aproximativ 103.000 bilete, impartite in 17 serii de plecare in statiuni 

balneoclimaterice. 

 

Nu este asadar vorba despre o diminuare a alocarii fata de ceea ce a fost anul 

trecut, asa cum sustin unii vechi practicieni ai manipularilor pe seama 

pensionarilor, cata vreme suma respectiva a fost de fapt utilizata la o treime, din 

motive legate de pandemie. 

 

Pentru 2021, an in care se mentin anumite conditionari ale pandemiei, o alocare cu 

peste 60% mai mare decat suma folosita in 2020 este una realista si 

acopera nevoile de tratament ale pensionarilor", a declarat ministrul Muncii si 

Protectiei Sociale, Raluca Turcan. 

Cine poate cere bilete de tratament 

Pot solicita bilete de tratament pensionarii si asiguratii sistemului public de pensii, 

iar un procent de pana la 15% din numarul total de bilete contractate se aloca unor 

categorii de persoane care beneficiaza de gratuitate in baza unor legi cu caracter 

reparatoriu. 

 

Contractul cu Societatea de Tratament Balnear si Recuperare a Capacitatii de 

Munca a fost deja semnat, iar maine, 23 martie 2021, este programata prima serie 

de plecare. 

 

De asemenea, Casa Nationala de Pensii Publice a demarat procedura de contractare 

si cu ceilalti prestatori de servicii turistice. 

(Sursa: ziare.com) 

 

https://ziare.com/stiri/turisti/hotelieri-pandemie-recuperare-covid-baile-herculane-1668323
https://ziare.com/stiri/turisti/hotelieri-pandemie-recuperare-covid-baile-herculane-1668323
https://ziare.com/stiri/coronavirus/asociatia-europeana-de-spa-acuza-blocada-impusa-de-romania-sectorului-balnear-1626546
https://ziare.com/raluca-turcan/
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 Senatul a abrogat legea PSD care interzice vânzarea acţiunilor deţinute de 

stat la companiile şi societăţile naţionale 

Senatul a adoptat, luni, proiectul de lege iniţiat de Guvern pentru modificarea Legii 

nr.173/2020 privind unele măsuri pentru protejarea intereselor naţionale în 

activitatea economică prin care se abrogă prevederea privind interzicerea 

înstrăinării acţiunilor deţinute de stat la companiile şi societăţile naţionale, la 

instituţiile de credit, precum şi la orice altă societate la care statul are calitatea de 

acţionar, indiferent de cota de capital social deţinută. 

De asemenea, proiectul abrogă articolul care prevede că „se suspendă, pentru o 

perioadă de 2 ani, orice operaţiuni privind înstrăinarea acţiunilor deţinute de stat la 

companiile şi societăţile naţionale, precum şi la alte societăţi la care statul are 

calitatea de acţionar, aflate în curs de realizare”. 

„Abrogarea prevederilor menţionate va permite valorificarea acţiunilor în vederea 

evitării afectării grave a relaţiilor sociale referitoare la libertatea economică a 

operatorilor la care statul are calitatea de acţionar şi de liberă circulaţie a 

capitalurilor. Prin diversificarea acţionariatului se intenţionează asigurarea 

revenirii la o situaţie de competiţie pe piaţă în care fiecare companie şi societate 

naţională, instituţie de credit şi orice altă societate la care statul are calitatea de 

acţionar urmăreşte să atingă anumite obiective prin înstrăinarea acţiunilor deţinute 

de stat”, se arată în expunerea de motive a proiectului. 

Proiectul va fi dezbătut de Camera Deputaţilor, for decizional în acest caz. 

Premierul Florin Cîțu a anunțat la începutul lunii trecute că guvernul a aprobat un 

proiect de lege, pe care l-a trimis în Parlament pentru vot, de abrogare a legii 173 

din 2020, promovată de PSD și care împiedica orice privatizare a unor pachete 

majoritare sau minoritare la companiile cu capital de stat. Mediul de afaceri, 

partenerii externi ai României și actualele partide de guvernare au criticat atunci 

legea, arătând că este anti-reformistă și nu face decât să lipsească aceste companii 

de stat de un instrument pentru capitalizare. 

Citește aici Legea 173 din 2020 

Președintele PSD, Marcel Ciolacu, a reacționat imediat, afirmând că abrogarea 

legii este „cea mai mare crimă economică” 

http://legislatie.just.ro/Public/DetaliiDocument/229111
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„Ne vom opune în Parlament acestei aberații ! Și, daca va fi nevoie, vom protesta 

și în stradă, alături de toți românii care se opun devalizării celor mai valoroase 

active ale statului. Nicio țară civilizată nu și-a vândut companiile strategice pe 

nimic atunci când piața este la pământ. Numai Cîțu Vânzătorul vrea să vândă 

România la bucată pentru profiturile prietenilor săi! (…) Nu vă jucați cu focul! Nu 

veți privatiza nimic legat de viața și viitorul țării!!!”, a scris Ciolacu pe Facebook. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 ULTIMA ORĂ Senatul a adoptat inițiativa PNL – USR privind abrogarea 

pensionării anticipate a magistraților / Prevederea fusese introdusă în lege în 

2018 de PSD 

Senatul a adoptat luni, cu 72 de voturi ”pentru” și 50 de voturi ”împotrivă” 

inițiativa legislativă privind abrogarea pensionării anticipate a magistraților. 

Inițiativa a fost depusă de mai mulți parlamentari PNL și USR. 

Proiectul prin care se abrogă pensionarea anticipată a magistraţilor, „o greşeală 

făcută în legislatura trecută”, este „bine-venit” pentru sistem, a declarat 

vicepreşedinta Senatului Alina Gorghiu. 

„Sper ca acest proiect să fie bine-venit pentru sistem, CSM-ul l-a încurajat, a fost 

de acord cu toate punctele pe care noi le-am propus, nu-mi rămâne decât să sper că 

vom repara în continuare toate greşelile făcute în legislatura trecută, astfel încât să 

finalizăm anul cu un MCV care nu mai e de actualitate pentru România. Senatul 

este Cameră decizională, un proiect prin care se abrogă practic această pensionare 

anticipată, care nu a intrat până acum în vigoare. Ştiţi că de doi ani de zile reuşim 

să prorogăm termenul intrării în vigoare. La 1 ianuarie 2022, ar fi expirat această 

prorogare, de aceea am găsit formula împreună cu CSM, care ne-a dat aviz 

favorabil pe acest proiect de lege, ca, la 1 ianuarie 2022, această prevedere să fie 

considerată abrogată”, a precizat Gorghiu. 

Propunerea vizează modificarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 92 din 15 

octombrie 2018 pentru modificarea şi completarea unor acte normative în 

domeniul justiţiei. 
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Comisia juridică din Senat a hotărât, cu majoritate de voturi, adoptarea unui raport 

de respingere a propunerii legislative prin care se reglementa posibilitatea 

pensionării anticipate a personalului de specialitate juridică din sistemul judiciar. 

Potrivit expunerii de motive, potrivit propunerii legislative, de pensia de serviciu ar 

fi beneficiat, la cerere, înainte de împlinirea vârstei de 60 de ani, judecătorii, 

procurorii şi magistraţii-asistenţi de la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, precum şi 

judecătorii şi magistraţii-asistenţi de la Curtea Constituţională, cu o vechime între 

20-25 de ani numai în aceste funcţii. 

„Această dispoziţie va avea ca efect, pe termen scurt, pensionarea unui număr 

însemnat de judecători şi procurori, situaţie cu un impact major asupra bunei 

funcţionări a instanţelor judecătoreşti şi a parchetelor. De asemenea, din cauza 

insuficienţei numărului magistraţilor, vor fi puse in primejdie şi eficienţa şi 

calitatea actului de justiţie, precum şi respectarea principiului soluţionării cauzelor 

într-un termen rezonabil”, se arăta în document. 

„Pensionarea anticipată a magistraților, după doar 20 de ani vechime, va fi 

abrogată de Senat, în calitate de cameră decizională. Vom scăpa, astfel, de o 

modificare nocivă pe care fosta guvernare a PSD a introdus-o în Legile Justiției și 

care le permitea judecătorilor și procurorilor să iasă la pensie la 45 de ani. Această 

sfidare la adresa românilor, care ar fi creat încă o categorie privilegiată de 

pensionari într-o țară în care majoritatea oamenilor iese la pensie la 65 de ani, nu a 

intrat în vigoare, deși fusese adoptată în 2018, fiind doar amânată succesiv. Prin 

votul senatorilor și adoptarea legii, revenim, astfel, la pensionarea judecătorilor și a 

procurorilor la 60 de ani și cu o vechime de 25 de ani în magistratură, într-un cadru 

legislativ clar și predictibil. Se înlătură, astfel, riscul unui mare dezastru”, a 

transmis și președinta Comisiei juridice a Senatului, Iuliana Scântei (PNL), înainte 

de ședința de plen. 

Camera Deputaților a adoptat tacit inițiativa, Senatul fiind forul decizional în acest 

caz. 

(Sursa: G4Media.ro) 
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 Ministerul Finanţelor: Facilitatea care permite angajatorilor să deducă din 

impozit cheltuielile pentru educaţia timpurie a copiilor angajaţilor este 

discriminatorie 

Facilitatea care permite angajatorilor să deducă din impozit cheltuielile pentru 

educaţia timpurie a copiilor angajaţilor, în limita a 1.500 de lei pe lună per copil, 

este discriminatorie, anunţă Ministerul Finanţelor, care explică astfel un proiect de 

ordonanţă de urgenţă care stabileşte că această facilitate va fi suspendată până la 

finalul anului. 

Potrivit ministerului, această facilitate încalcă şi legislaţia europeană în domeniul 

impozitării, iar legea prin care este introdusă nu precizează sursele de finanţare 

pentru măsura propusă, impactul bugetar fiind estimat la 4,5 miliarde lei, ceea ce ar 

presupune o creştere a deficitului bugetar pânã la 7,56% din PIB. 

Ministerul explică într-un comunicat, referitor la proiectul de modificare a Legii 

238/2020, care introduce facilităţi fiscale în domeniul impozitului pe profit şi al 

impozitului pe venit, că, în practicã, aşa cum au semnalat atât contribuabilii 

interesaţi/organizaţiile profesionale interesate de accesarea facilitãţii fiscale privind 

educaţia timpurie, cât şi organele fiscale, şi chiar parlamentari, noile reguli fiscale 

reglementate s-au dovedit insuficiente pentru a permite aplicarea lor din cel puţin 

urmãtoarele motive: 

· nu sunt definite categoriile de unitãţi eligibile care oferã servicii de educaţie 

timpurie, conform legislaţiei în vigoare, în condiţiile existenţei unei multitudini de 

categorii furnizori de educaţie timpurie (ex.: unitãţi alternative de învãţãmânt: 

Montessori, Waldorf, „after-school”-uri, cluburi ale copiilor etc.), cu forme diferite 

de organizare juridicã (ex.: asociaţii, fundaţii, societãţi); 

· nu sunt precizate categoriile de cheltuieli eligibile pentru acordarea stimulentului 

fiscal, în condiţiile în care în practicã existã o multitudine de categorii de servicii 

furnizate pentru educaţie timpurie; 

· nu este prevãzutã modalitatea de suportare/decontare de cãtre angajator a 

cheltuielilor cu educaţia timpurie şi nici documentele justificative corespunzãtoare; 

· nu este specificatã modalitatea de fracţionare a plafonului de 1.500 lei/copil între 

angajatorii pãrinţilor si/sau între angajatorii aceluiaşi pãrinte; 
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· nu este prevãzutã modalitatea de calcul pentru plafonul creditului fiscal, în 

corelaţie cu perioada de calcul/declarare a impozitului pe profit (trimestrial/anual); 

cazul angajatorilor care înregistreazã pierdere; 

”Mãsurile fiscale instituite de Legea nr. 239/2020 au un caracter discriminatoriu 

prin raportare la diferite categorii de angajaţi care au alţi angajatori decât 

persoanele juridice plãtitoare de impozit pe profit, cum sunt: plãtitorii de impozit 

pe veniturile microîntreprinderilor, plãtitorii de impozit specific unor activitãţi sau 

instituţiile publice, precum şi în cazul angajatorilor care obţin venituri din activitãţi 

independente, cum ar fi: profesii liberale, persoane fizice autorizate sau 

întreprinderi individuale”, argumentează Ministerul Finanţelor. 

O altã problemã legatã de aplicarea mãsurilor fiscale instituite de Legea nr. 

239/2020 se referã la faptul cã atât taxa pe valoarea adãugatã, cât şi accizele sunt 

impozite indirecte reglementate la nivelul Uniunii Europene prin directive care 

sunt obligatorii pentru toate statele membre şi în cazul acestora nu se pot acorda 

alte facilitãţi fiscale decât cele prevãzute în mod expres de respectivele directive. 

”Scãderea cheltuielilor cu educaţia timpurie din taxa pe valoarea adãugatã datoratã 

sau din accizele datorate contravine regulilor de funcţionare a acestor impozite, 

astfel cum sunt stabilite de legislaţia europeanã în domeniu. Potrivit art. 148 alin. 

(2) şi (4) din Constituţia României, republicatã, ca urmare a aderãrii, prevederile 

tratatelor constitutive ale Uniunii Europene, precum şi celelalte reglementãri 

comunitare cu caracter obligatoriu, au prioritate faţă de dispoziþiile contrare din 

legile interne, cu respectarea prevederilor actului de aderare. În acelaşi timp, 

Parlamentul, Preşedintele României, Guvernul şi autoritatea judecãtoreascã 

garanteazã aducerea la îndeplinire a obligaþiilor rezultate din actul aderãrii”, indică 

Ministerul Finanţelor într-un comunicat. 

O altă obiecţie se referă la faptul cã Legea nr. 239/2020 a fost adoptatã fãrã a fi 

precizate sursele de finanţare pentru mãsurile fiscale instituite şi fãrã a prezenta 

niciun fel de estimãri asupra impactului bugetar la momentul adoptãrii. 

”Conform estimãrilor ulterioare ale Ministerului Finanţelor, mecanismul actual de 

scãdere a plafonului fiscal de 1.500 lei/lunã pentru fiecare copil din impozitul pe 

profit datorat poate genera, la nivelul anual, un impact estimat asupra veniturilor 

bugetare de 4,5 miliarde lei, ceea ce ar presupune o creştere a deficitului bugetar cu 
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0,4 pp, pânã la 7,56% din PIB, cu impact atât din perspectiva spaţiului fiscal 

restrâns determinat de mãsurile curente de susţinere şi stimulare economicã pe 

fondul pandemiei Covid-19, cât şi din perspectiva procedurii de deficit excesiv în 

care se aflã România, ajustarea fiscal-bugetarã fiind o condiţie necesarã pentru 

accesarea fondurilor alocate ţãrii noastre din Mecanismul pentru Redresare si 

Rezilienţã”, se arată în comunicat. 

Ministerul Finanţelor lanseazã un apel la dialog deschis cãtre reprezentanţii 

Senatului României şi ai Camerei Deputaţilor şi îşi exprimã disponibilitatea de a 

oferi asistenţã în vederea rectificãrii prevederilor Legii nr. 239/2020, astfel încât 

aceasta sã fie clarã, echitabilã şi aplicabilã. 

Guvernul va suspenda până la finalul anului facilitatea care permitea angajatorilor 

să deducă din impozit, în limita a 1.500 de lei pe lună per copil, cheltuieli cu 

educaţia timpurie (creşă/grădiniţă) a copiilor angajaţilor şi va face o analiză a 

acestei măsuri, prevede un proiect de ordonanţă de urgenţă pregătit de Ministerul 

Finanţelor. Motivul este că „mecanismul actual de scădere a plafonului fiscal de 

1.500 lei/lună pentru fiecare copil din impozitul pe profit datorat poate genera, la 

nivelul anual, un impact estimat asupra veniturilor bugetare de -4,5 miliarde lei”. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Topul judeţelor cu cele mai mari salarii: Bucureşti, Cluj şi Timiş conduc 

topul salariilor de peste 10.000 de lei brut. Iaşiul, la o treime faţă de Cluj. La 

polul opus, Tulcea este cea mai săracă în salarii mari 

Numărul angajaţilor plătiţi astfel diferă chiar şi în cazul judeţelor lipite unul de 

altul, cum este cazul Iaşiului şi Vasluiului, având în vedere că Iaşiul are aproape 

7.100 de astfel de contracte de muncă, iar Vasluiul are numai 549 ♦ În această 

categorie mai intră şi Timiş - Caraş-Severin, precum şi Constanţa - Călăraşi. 

Numărul contractelor de muncă înregistrate cu un salariu lunar brut de 10.000 de 

lei sau mai mult a ajuns la 236.787 pe 23 februarie, conform datelor de la Inspecţia 

Muncii obţinute de ZF.  
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În total, economia locală are un număr de peste 5,5 milioane de contracte de muncă 

înregistrate în REVISAL, ceea ce înseamnă că puţin peste 4,2% dintre contractele 

de muncă din România au salarii brute de 10.000 de lei sau peste. 

Un salariu brut de 10.000 de lei înseamnă 5.800 de lei net (circa 1.200 euro). 

„Ştim că în România, aproximativ 2,5 milioane de salariaţi primesc salariul minim 

pe economie, preponderent în mediul privat (foarte puţini dintre salariaţii din 

sectorul public au o astfel de remuneraţie). Ca atare, salariul mediu brut din 

România este puternic influenţat de această pondere, fiind de circa 5.429 lei în 

2020. Când discutăm despre salarii de peste 10.000 lei brut vorbim deci despre 4% 

cel mai bine plătiţi salariaţi din România. În sine, nu este o sumă mare, înseamnă 

abia 1.200 euro net lunar şi nu degeaba România este încă o ţară cu venituri printre 

cele mai mici din Europa“, a spus pentru ZF Raluca Pârvu, business manager la 

BPI Group, companie de consultanţă în management şi resurse umane. 

Salariile de 10.000 de lei şi peste sunt cel mai des întâlnite în Bucureşti - 127.232 

de contracte înregistrate, Cluj - 20.458, Timiş -14.841, Ilfov - 9.755 şi Iaşi, cu 

7.099 de salarii brute de 10.000 de lei sau mai mari. 

Salariile angajaţilor diferă foarte mult în judeţe lipite unele de altele sau la mică 

distanţă. Acesta este cazul Iaşiului şi Vasluiului, de exemplu, având în vedere că 

Iaşiul este pe poziţia a cincea în rândul judeţelor cu cei mai mulţi salariaţi plătiţi cu 

un 10.000 de lei sau mai mult ca venit brut, cu 7.099 de astfe de contracte de 

muncă, iar Vasluiul este la polul opus, în topul judeţelor cu cele mai puţine astfel 

de contracte, respectiv 549. 

La fel este şi comparaţia dintre Timiş şi Caraş-Severin, cu Timiş care ocupă a treia 

poziţie în clasamentul judeţelor cu cele mai multe contracte de muncă plătite cu 

10.000 de lei sau peste – respectiv 14.841 -, iar Caraş-Severin are a doua cea mai 

mică valoare a acestor contracte dintre judeţele din România, cu 493 de salariaţi 

plătiţi astfel. 

În aceeaşi situaţie este şi raportul dintre Constanţa (3.496 de salariaţi plătiţi cu 

10.000 de lei sau mai mult) şi Călăraşi (561 de astfel de contracte). 
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(Sursa: zf.ro) 

 

 Numerarul în circulaţie a atins în ianuarie un nou vârf, depăşind 90 mld. lei. 

În termeni nominali, 16 mld. lei au intrat în economie cash în ultimul an 

Cash-ul din economie a urcat în ianuarie 2021 până la un maxim istoric de 

aproximativ 90,3 mld. lei, după o creştere de 21,5%  comparativ cu nivelul din 

ianuarie 2020, după cum reiese din datele centralizate de Banca Naţională. 

În termeni nominali, circa 16 mld. lei au intrat în economie în ultimul an. 

Faţă de nivelul din decembrie 2020, numerarul în circulaţie s-a majorat în ianuarie 

2021 cu 2,1 mld. lei, respectiv cu 2,4%, după ce în decembrie avansase cu doar 

0,2% faţă de noiembrie. 

Criza sanitară provocată de pandemia de COVID-19, care a răspândit panică şi 

turbulenţe la nivel internaţional, a generat tensiuni şi în domeniul monetar, bancar 

şi financiar, cu retrageri mari de numerar de la bănci, salturi ale dobânzilor sau in-

stabilitate a cursurilor de schimb. 

Preferinţa pentru lichiditate este specifică perioadelor de criză. 
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În raport cu volumul depozitelor în lei doar pe segmentul populaţiei, numerarul în 

circulaţie reprezenta în ianuarie 2021 mai mult de jumătate, respectiv 58,9%. 

Dacă luăm în calcul atât depozitele populaţiei în lei, cât şi pe cele în euro, 

numerarul este de circa trei ori mai mic. 

Ponderea numerarului în PIB a urcat de la circa 4,5% în 2008 la aproximativ 8,5% 

din PIB în 2020. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Titlurile de stat Fidelis de 1,39 mld. lei, ediţia martie 2021, au fost procesate 

luni la Bursă. Faţă de ofertele anterioare ale Ministeului de Finanţe, cererea a 

fost în scădere. Cel mai bine s-au vândut titlurile în euro, cu o dobândă de 

1,55% pe an 

Oferta s-a desfăşurat în perioada 1-19 martie 2021. 

Emisiunile de titluri de stat Fidelis pe care Ministerul Finanţelor le-a vândut către 

populaţie în martie 2021, în valoare de 1,39 de miliarde de lei, a căror perioadă de 

subscriere s-a încheiat săptămâna trecută, au fost înregistrate luni în sistemul 

Bursei de Valori Bucureşti, arată datele agregate de ZF de la BVB. 

Pe 19 martie 2021 s-a încheiat oferta de subscriere pentru titlurile de stat Fidelis, a 

treia ediţie, pentru care Ministerul Finanţelor plăteşte o dobândă chiar şi de 3,1%. 

Spre comparaţie, la precedenta emisiune Fidelis, din toamna anului 2020, valoarea 

totală a subscrierilor a fost de 2,7 mld. lei, iar la cea din vară, de 2 mld. lei. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Orban: Funcţiile de preşedinte al Consiliului de Administrație şi director 

general vor fi separate la TVR și Radioul public. Numirile se vor face politic / 

Dragu: Consiliile de administraţie ale SRR şi SRTV să fie numite de 

Parlament 

Liderul PNL, Ludovic Orban, a declarat, luni, că, prin modificarea Legii de 

funcţionare a SRTv şi SRR, funcţia de preşedinte al Consiliului de administraţie va 

fi separată de cea de director general, transmite Agerpres. 

„Legea este acea care stabileşte modul în care funcţionează Televiziunea. Este un 

Consiliu de administraţie, numirea în Consiliul de administraţie se face de către 

Parlament, Guvern, preşedinte şi reprezentanţii salariaţilor. Acest Consiliu de 

administraţie hotărăşte cine este preşedinte şi cine este director general. Singura 

chestiune care se modifică este separarea între funcţia de preşedinte al CA şi 

funcţia de director general. Aici aş vrea să readuc aminte că această separare s-a 

produs printr-o lege care a trecut prin legislatura trecută, care a fost atacată la 

CCR, au fost câteva elemente de neconstituţionalitate, a retrecut în Parlament şi la 

ora actuală este o cerere de reexaminare formulată de preşedintele României 

privitor la această lege şi discuţia pe care am avut-o a fost legat de adoptarea legii 

şi în urma cererii de reexaminare şi în urma atacului la CCR”, a afirmat Orban. 

El a adăugat că este la latitudinea fiecărui grup parlamentar să-şi desemneze 

reprezentanţi în Consiliul de administraţie. 

„Poate să numească oameni de calitate, oameni serioşi, dacă alte partide vor să-şi 

desemneze oameni care nu sunt serioşi există o răspundere privind funcţionarea, 

este o televiziune publică. Cele care desemnează sunt instituţiile publice – 

Preşedinţia României, Guvernul, Parlamentul României, de asemenea, sunt şi 

reprezentanţi ai salariaţilor care sunt aleşi de către salariaţii din televiziune. Repet, 

calitatea oamenilor, calitatea managementului este aceea care defineşte dacă o 

conducere este bună sau nu”, a spus preşedintele PNL. 

Ludovic Orban a fost întrebat dacă modificarea legilor contribuie la depolitizarea 

celor două instituţii. „Nu este o modificare legată de modalitatea de desemnare a 

Consiliului de administraţie.  
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Este, pur şi simplu, o separare între funcţia de preşedinte şi director general şi 

faptul că preşedintele şi directorul general vor fi din Consiliul de administraţie, 

desemnaţi de Consiliul de administraţie. (…) Eu niciodată nu am susţinut altceva 

decât ca în cadrul acestui mecanism al acestei proceduri să se numească oameni de 

calitate, care să se ducă acolo nu ca să facă servicii vreunui lider de partid, nu ca să 

facă propagandă pentru vreun partid, ci ca să informeze corect cetăţenii, să asigure 

punerea acestor instituţii fundamentale cum sunt cele două instituţii – Televiziunea 

Română şi Radioul – în serviciul public”, a răspuns el. 

Potrivit liderului PNL, cele două instituţii media trebuie conduse bine. „Nu noi am 

folosit ‘Viaţa satului’ pentru a-l prezenta pe măritul conducător cu ore întregi de 

apariţii în plină campanie electorală la ‘Viaţa satului’, nu noi am inventat cenzura, 

nu noi am inventat campaniile. În ce ne priveşte pe noi, întotdeauna, am pledat 

pentru management corect, obiectiv şi profesionist al Televiziunii. De altfel, când 

am fost puşi în situaţia de a propune candidaţi pentru funcţiile de director general 

am propus candidaţi care nu fost cu un background politic foarte vădit, PNL, când 

a fost în situaţia de a desemna propunerea, a fost desemnat Tudor Giurgiu dacă vă 

aduceţi aminte, a fost desemnat Stelian Tănase din partea PNL, adică oameni care 

nu au fost politic numiţi, ci au fost numiţi pe baza unui proiect”, a susţinut el. 

La rândul său, preşedinta Senatului, Anca Dragu, consideră că Parlamentul trebuie 

să numească Consiliile de administraţie ale Societăţii Române de Radiodifuziune şi 

Societăţii Române de Televiziune, iar acestea, la rândul lor, să numească directorii 

generali şi preşedinţii CA din cele două instituţii. 

„Ideal ar fi ca acest proces să fie cât mai apropiat de cel ce există în cadrul Legii 

societăţilor comerciale şi pe Legea 111 privind guvernanţa corporativă în 

companiile de stat. Ca atare, ar trebui ca un Consiliu de administraţie să fie numit 

de Parlament, iar acel Consiliu de administraţie să numească directorul general, 

preşedintele Consiliului. Deci, ideal ar fi să mergem cât mai aproape de modelele 

consacrate şi care funcţionează în mediile comerciale”, a afirmat, luni, Dragu, la 

Senat. 

Întrebată dacă va exista o depolitizare prin numirea Consiliilor de administraţie de 

către Parlament, Anca Dragu a răspuns: „Absolut. Contează ca partidele să fie 

responsabile, să pună pe listă oameni care ştiu să facă lucrul acesta.  
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De fapt, Parlamentul, în România şi în orice ţară din lume, are atribuţii în numirea 

unor reprezentanţi în diferite instituţii. Asta nu înseamnă că este o numire 

politizată, înseamnă că este o numire asumată politic, dar politicienii, parlamentarii 

sunt responsabili atunci când vine vorba de persoanele care ajung pe aceste liste”. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Acces mai ușor la informațiile de interes public: Toate instituțiile finanțate 

din bani publici, obligate să ofere informații. Fiecare instituție publică, 

obligată să aibă un registru propriu cu solicitările de informații. Amenzi între 

500 și 7.500 de lei pentru refuzul comunicării de informații 

Modificările aduse legii 544/2001, care vizează facilitarea accesului cetățenilor la 

informațiile de interes public instituind o serie de obligații pentru instituțiile 

statului, intră la dezbatere și vot final în Camera Deputaților. 

Cele mai importante modificări aduse actului normativ sunt: 

 introducerea obligativității de a furniza informații de interes public 

pentru orice entitate care utilizează, administrează sau beneficiază de 

finanțare din bani publici; 

 obligația instituțiilor publice de a furniza informațiile solicitate în format 

electronic, deschis și prelucrabil automat; 

 obligația instituțiilor publice de a publica și actualiza pe pagina de Internet 

proprie un registru public electronic al solicitărilor privind informațiile de 

interes public care să conțină: 

 solicitările de informații; 

 răspunsurile asociate fiecărei solicitări; 

 soluția pe scurt de admitere sau respingere a fiecărei solicitări; 

 reclamațiile; 

 actele de soluționare a reclamațiilor; 

http://www.cdep.ro/comisii/cultura/pdf/2021/rs529_20.pdf
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 numărul, data și instanța emitentă a hotărârilor judecătorești rămase 

definitive prin care autoritatea sau instituția a fost obligată să 

furnizeze informații de interes public, precum și răspunsurile sau 

informațiile furnizate în baza acestor hotărâri, cu anonimizarea sau 

înlăturarea datelor cu caracter personal. 

 termenul în care o instituție publică trebuie să publice solicitările de 

informații de interes public este de 15 zile de la primirea acestora. De 

asemenea, în 15 zile de la emitere, și răspunsurile trebuie publicate în 

registrul public. 

 încălcarea prevederilor legale atrage răspunderea contravențională a 

conducătorului compartimentului pentru relații publice sau a persoanei 

desemnate în scopul asigurării accesului la informațiile de interes public, 

precum și a conducătorului autorității sau instituției publice în cauză și se 

sancționează cu avertisment sau amendă între 500 și 7.500 lei. 

 Constatarea contravențiilor și aplicarea sancțiunilor se fac de către 

persoanele împuternicite prin ordin al președintelui Agenției Naționale a 

Funcționarilor Publici. 

UDMR a depus o serie de amendamente pentru eliminarea prevederilor nou 

introduse prin care se facilitează accesul la informațiile de interes public, dar 

acestea au fost respinse. 

Raportul de admitere al inițiativei a fost adoptat săptămâna trecută în comisia de 

cultură a Camerei Deputaților. 

Votul final este prevăzut pentru marți în plenul Camerei Deputaților, care și forul 

decizional. 

Inițiativa legislativă a fost depusă anul trecut în Parlament și a fost semnată de mai 

mulți deputați de la USR și PSD. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 

http://www.cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?idp=18851
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 Parlament: Şase candidaţi pentru posturi de ambasador, audiaţi marţi în 

comisiile de specialitate 

Candidaţii pentru şase posturi de ambasador vor fi audiaţi, marţi, începând cu ora 

13,00, în comisiile parlamentare reunite pentru politică externă şi pentru 

comunităţile de români din afara ţării. 

 

Potrivit site-ului Senatului, vor fi audiaţi Vasile Soare - propus pentru funcţia de 

ambasador în Azerbaidjan, Gruia Otiliu Jacotă - Republica Algeriană Democratică 

şi Monica Cecilia Sitaru - Africa de Sud. 

 

La audieri în Parlament urmează să se prezinte marţi şi Theodora Magdalena 

Mircea - propusă ambasador în Cuba, Mădălina Lupu - Kazahstan şi Marius 

Cristian Bădescu - Regatul Norvegiei. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Noul preț după aplicarea unei reduceri în magazine, însoțit obligatoriu de 

cel mai mic cost din ultimele 30 de zile. Proiect pentru protecția 

consumatorilor 

Magazinele vor fi obligate prin lege să afișeze în cadrul campaniilor de reduceri de 

preț și care a fost cel mai scăzut preț din ultimele 30 de zile înainte de ofertă. 

Decizia este inclusă într-un proiect de act normativ pe care Autoritatea Naţională 

pentru Protecţia Consumatorilor l-a pus în dezbatere publică. 

Scopul propunerii este "să ofere clienților o armă împotriva ofertelor înșelătoare", 

subliniază ANPC. 

Reglementarea propusă ar trebui să se aplice efectiv începând cu luna mai a anului 

viitor. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Benzinării, stații electrice de reîncărcare și spații de servicii pe autostrăzile 

de la Nădlac la Sibiu și de la Cernavodă la Constanța. Contracte semnate 

pentru concesiuni pe 20 de ani 

Nu mai puțin de 13 contracte de concesiuni pe 20 de ani cu o valoare a 

redevențelor de circa 67,5 mil de lei anual au fost semnate de Compania de 

Drumuri pentru amenajarea de benzinării și spații de servicii în special pe 

tronsoanele de autostradă A1 de la Nădlac la Sibiu și A2 de la Cernavodă la 

Constanța, autostrăzi deschise pe alocuri deja de aproape 10 ani și care nu aveau 

de-a lungul lor benzinării și spații de servicii complete. 

 

Contractele au fost semnate pentru fiecare lot cu operatorii economici declarați 

câștigători, după cum urmează: 

 LOT 1: Spații de Servicii stânga și dreapta, km 558+380, Autostrada A1 

Nădlac – Arad 

 

ROMPETROL DOWNSTREAM SRL 

 

Valoarea minimă a redevenței anuale: 10.922.400 lei 

 LOT 2: Spații de Servicii stânga și dreapta, km 530+536, Autostrada A1 

Arad-Timișoara 

 

ROMPETROL DOWNSTREAM SRL 

 

Valoarea minimă a redevenței anuale: 8.813.312 lei 

 LOT 3: Spații de Servicii stânga și dreapta, km 500+596, Autostrada A1 

Timișoara – Lugoj 

 

ROMPETROL DOWNSTREAM SRL 

 

Valoarea minimă a redevenței anuale: 3.936.000 lei 
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 LOT 4: Spații de Servicii stânga și dreapta, km 481+646, Autostrada A1 

Timișoara – Lugoj 

 

ROMPETROL DOWNSTREAM SRL 

 

Valoarea minimă a redevenței anuale: 5.671.326 lei 

 LOT 5: Spații de Servicii stânga și dreapta, km 446+890, Autostrada A1 

Lugoj – Deva 

 

MOL ROMANIA PETROLEUM PRODUCTS S.R.L. 

 

Valoarea minimă a redevenței anuale: 2.441.974 lei 

 LOT 6: Spații de Servicii stânga și dreapta, km 428+310, Autostrada A1 

Lugoj – Deva 

 

MOL ROMANIA PETROLEUM PRODUCTS S.R.L. 

 

Valoarea minimă a redevenței anuale: 2.441.974 lei 

 LOT 7: Spatii de Servicii stânga si dreapta km 389+710, Autostrada A1 

Lugoj – Deva 

 

MOL ROMANIA PETROLEUM PRODUCTS S.R.L. 

 

Valoarea minimă a redevenței anuale: 3.767.393 lei 

 LOT 8: Spații de Servicii stânga și dreapta, km 340+500, Autostrada A1, 

VO Deva – Orăștie la standard de autostradă 

 

ROMPETROL DOWNSTREAM SRL 
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Valoarea minimă a redevenței anuale: 6.396.000 lei 

 

 LOT 9: Spații de Servicii, km 316+560, dreapta și km 316+360, stânga, 

Autostrada A1 Orăștie – Sibiu 

 

MOL ROMANIA PETROLEUM PRODUCTS S.R.L. 

 

Valoarea minimă a redevenței anuale: 2.557.218 lei 

 LOT 10: Spații de Servicii, km 297+900, stânga si km 297+000, dreapta, 

Autostrada A1 Orastie – Sibiu 

 

MOL ROMANIA PETROLEUM PRODUCTS S.R.L. 

 

Valoarea minimă a redevenței anuale: 3.224.485 lei 

 LOT 11: Spații de Servicii stânga și dreapta, km 260+160, Autostrada A1 

Orăștie – Sibiu 

 

ROMPETROL DOWNSTREAM SRL 

 

Valoarea minimă a redevenței anuale: 8.265.600 lei 

 LOT 12: Spații de Servicii stânga și dreapta, km 110+100, Autostrada A1, 

Tronson București – Pitești; 

 

MOL ROMANIA PETROLEUM PRODUCTS S.R.L. 

 

Valoarea minimă a redevenței anuale: 4.112.890 lei 

 LOT 13: Spații de Servicii, km 186+090, stânga și km 186+580, dreapta 

Autostrada A2 Medgidia – Constanța 
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MOL ROMANIA PETROLEUM PRODUCTS S.R.L. 

 

Valoarea minimă a redevenței anuale: 4.775.249 lei 

 

 

Durata contractelor de concesiune este de 240 luni (20 ani), anunță CNAIR. 

 

Dotările minime obligatorii pe care concesionarul trebuie să le proiecteze, 

construiască (sau care sunt deja construite), finanțeze, opereze și întrețină, astfel 

încât spațiile de servicii aferente fiecărui lot să fie complet funcționale, sunt: 

 

- Parcare; 

 

- Toalete publice; 

 

- Stație distribuție carburant, inclusiv stație reîncărcare vehicule electrice; 

 

- Spațiu comercial; 

 

- Snack bar. 

De asemenea, concesionarul are posibilitatea de a executa și alte dotări 

suplimentare (restaurant, motel, parcare securizată, etc) față de cele minime impuse 

obligatoriu prin caietul de sarcini, anunță CNAIR. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Hellvig: În ultimii ani, SRI a predat către CNSAS peste un milion de unităţi 

de arhivă 

Directorul SRI, Eduard Hellvig, a declarat luni că Serviciul a predat în ultimii ani 

către CNSAS peste un milion de unităţi de arhivă din Fondul Informativ, din 

Fondul de Reţea, cel Documentar, de Corespondenţă, casete audio, video sau benzi 

de magnetofon, aflate în custodia instituţiei. 
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Eduard Hellvig a participat luni la deschiderea unui curs în cadrul Academiei 

Naţionale de Informaţii "Mihai Viteazul", destinat ofiţerilor SRI, care are ca temă 

problematica apariţiei şi evoluţiei regimurilor politice totalitare. 

 

În discursul ţinut cu această ocazie, Hellvig a afirmat că violenţa represiunii din 

România în perioada regimului comunist, modul în care instituţiile au fost 

pervertite pentru a se îndrepta împotriva propriilor cetăţeni, au lăsat urmări 

profunde în perioada postdecembristă. 

 

"După 1989, întregul sector de securitate a trebuit reformat din temelii. Din păcate, 

ritmul schimbărilor nu a fost uniform. Dacă transformări necesare, precum punerea 

sa sub control parlamentar sau includerea, în legislaţie, a unor prevederi referitoare 

la echidistanţa şi neutralitatea politică a acestuia au venit mai rapid, altele, extrem 

de necesare, au întârziat. Poate cea mai importantă etapă care ar fi trebuit parcursă 

mai devreme este tocmai cea a asumării trecutului, a deschiderii arhivelor, a 

recunoaşterii greşelilor care au fost făcute în totalitarism. Experienţa statelor foste 

comuniste în acest domeniu a fost, desigur, diversă. Germania a creat poziţia de 

comisar pentru arhivele Stasi şi legislaţie referitoare la deschiderea acestora pentru 

cetăţeni imediat după procesul de reunificare. În Polonia, un institut cu misiuni 

apropiate - omologul CNSAS - a fost creat în 1998 şi a început realmente să 

funcţioneze în anul 2000", a declarat directorul SRI. 

 

El a precizat că, în România, procesul de deschidere a arhivelor a început în anii 

'90, atunci când, de exemplu, SRI a acordat un acces limitat la documente de 

dinainte de 1989, în scop de cercetare, şi a subliniat că "privind retrospectiv, a fost, 

desigur, un pas mult prea mic pentru nevoia societăţii româneşti de a-şi înţelege 

trecutul, o treaptă care a fost parcursă, dar căreia i-au urmat cu greu toate celelalte 

care erau necesare". 

 

Hellvig a anunţat că, în ultimii ani, SRI a predat către CNSAS peste un milion de 

unităţi de arhivă. 

 

"Una dintre priorităţile pe care mi le-am asumat atunci când am preluat mandatul 

de director al Serviciului, a fost tocmai aceea de accelera procesul de modernizare 

al instituţiei.  
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În ultimii ani, SRI a predat către CNSAS peste un milion de unităţi de arhivă din 

Fondul Informativ, din Fondul de Reţea, cel Documentar, de Corespondenţă, 

casete audio, video sau benzi de magnetofon, aflate în custodia instituţiei. După 

mai bine de 30 de ani în care practicile nefaste de dinainte de '89 au fost înlocuite 

pe deplin de principiile şi valorile democratice care ne guvernează astăzi întreaga 

activitate, SRI a ajuns o instituţie matură şi pe deplin reformată", a spus directorul 

SRI. 

 

Acesta a punctat faptul că noile generaţii de ofiţeri ai SRI trebuie să înveţe despre 

ce a făcut rău fosta Securitate şi despre cum ne putem apăra democraţia. 

 

"Democraţia nu este un dat şi nici nu este inatacabilă. De altfel, constatăm în 

ultimii ani că puţine locuri din lume mai asigură stabilitatea şi pacea la care 

sperăm. Lumea întreagă - şi nu doar Europa sau România - se află într-un punct de 

turnură. Viziunile anti-globaliste, extremismul, divizarea politică şi competiţia 

economică slăbesc instituţiile şi alianţele. Evoluţii recente precum erodarea 

normelor internaţionale care au asigurat stabilitatea post-Război Rece, criza 

sanitară, perspectivele economice îngrijorătoare, fragilizarea încrederii în relaţiile 

dintre guvernanţi şi guvernaţi sau apariţia unor tehnologii disruptive pun la 

încercare chiar şi democraţiile cu tradiţie. În faţa acestor realităţi avem nevoie 

poate mai mult ca oricând de o veritabilă busolă morală", a adăugat Eduard 

Hellvig. 

 

Conform unui comunicat al SRI, cursul "Democraţie şi Totalitarism" de la 

Academia Naţionala de Informaţii "Mihai Viteazul" este o formulă academică de 

reflecţie cu privire la problematica apariţiei şi evoluţiei regimurilor politice 

totalitare şi de analiza a specificului acestora. 

 

Destinat ofiţerilor SRI, cursul se bucură de prezenţa ministrului Educaţiei, Sorin 

Cîmpeanu, precum şi a unor lectori bine-cunoscuţi în sfera activismului anti-

totalitarist: istoricul Radu Ioanid, ambasadorul României în Israel, Michael Shafir - 

istoric şi politolog, precum şi Andrei Muraru - istoric, consilier prezidenţial.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Medicii de familie vor avea teste antigen rapide, pentru a creste capacitatea 

de testare 

Secretarul de stat din Ministerul Sanatatii, Andreea Moldovan, a anuntat luni, 22 

martie, ca medicii de familie vor avea teste antigen pentru a creste posibilitatea de 

testare, acestea fiind usor de folosit si cu rezultate bune la persoanele cu simptome 

sugestive. Pentru cele fara simptome, deocamdata se vor utiliza testele RT PCR. 

 

Medicul Andreea Moldovan a vorbit despre cresterea capacitatii de testare pentru a 

afla adevarata dimensiune a pandemiei. 

 

Modovan a precizat ca medicii de familie vor avea teste antigen rapide, dar doar 

cei care vor dori sa se implice. 

 

"Medicii de familie vor avea teste antigen - de saptamana aceasta, dupa ce 

definitivam partea legislativa. Sunt teste care au sensibilitate la persoanele cu 

simptome sugestive", a declarat Andreea Moldovan. 

 

Potrivit acesteia, la persoanele asimptomatice, rata de sensibilitate a acestor teste 

este mai scazuta, de aceea se merge in continuare pe testarea RT PCR. 

 

Moldovan a facut apel din nou la testarea in scoli, unde exista suficiente teste 

rapide, dar nu sunt folosite. 

Secretrul de stat din Ministerul Sanatatii, Andreea Moldovan, a afirmat luni, 22 

martie, dupa o sedinta cu reprezentantii din mai multe institutii, ca s-a discutat 

despre modificarea indicatorilor tehnici avuti in vedere la instituirea carantinei. 

Vor fi sase indicatori, acestia urmand a fi decisi, insa, in cursul zilei de marti, dupa 

ce se vor face diferite calcule. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 

https://ziare.com/social/stiri-sociale/andreea-moldovan-despre-carantina-nationala-si-bucuresti-1668975
https://ziare.com/stiri/coronavirus/indicatorii-de-calcul-noi-ai-grilei-de-carantinare-1668948
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 Nouă județe și Capitala sunt în scenariul roșu. Cea mai mare incidență a 

infectărilor este în Ilfov, Timiș și Braşov 

Cum numărul cazurilor noi de Covid este în creștere, tot mai multe orașe 

importante din țară intră în scenariul roșu. După Timișoara, Arad, Constanta și 

Giurgiu, s-au "înroșit" Galați și Brăila. Astfel că autoritățile au pus lacătul pe 

localuri. Spitalele sunt în alertă maximă, cu doar câteva locuri libere la ATI. 

Autoritățile din Galați și Brăila cred că îmbolnăvirile au crescut din cauza 

petrecerilor organizate în perioada 1-8 martie, dar și a faptului că oamenii nu mai 

vor să poarte masca de protecție. 

Realitatea din spitale este cea care obligă autoritățile să ia măsuri pentru ca 

numărul de victime să fie tot mai mic. Iar oamenii, la rândul lor, pot contribui prin 

evitarea acelor activități și întâlniri unde se poate transmite ușor virusul. 

Harta orașelor și județelor se înroșește de la o zi la alta. În prezent, sunt 9, plus 

Capitala. Județele cu cea mai mare incidență sunt Ilfov, cu 6,78 de cazuri, Timiș - 

cu 5,97 și Braşov - 4,62. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Valeriu Gheorghiţă anunţă că de la sfârşitul lunii aprilie începe vaccinarea 

anti-COVID la medicii de familie. Pacienţii care primesc serul la medicul de 

familie nu se vor programa în platformă 

Coordonatorul campaniei naţionale de vaccinare, medicul Valeriu Gheorghiţă, a 

anunțat luni că de la sfârşitul lunii aprilie va începe vaccinarea anti-COVID în 

cabinetele medicilor de familie, el precizând că a cerut Direcţiilor de Sănătate 

Publică din judeţe să facă liste cu medicii care vor să se implice în campania de 

vaccinare, transmite News.ro. 

„Noi ne gândim ca, de la sfârşitul lunii aprilie, pe lângă activitatea din centrele de 

vaccinare, care va fi crescută – pe de o parte prin deschiderea de noi centre de 

vaccinare, pe de altă parte vom creşte numărul de persoane vaccinate per cabinet 

de la 60 la aproape 90 de persoane – de la sfârşitul lunii aprilie vom demara şi 

activitatea de vaccinare în cabinetele medicilor de familie.  

https://www.news.ro/social/valeriu-gheorghita-anunta-ca-de-la-sfarsitul-lunii-aprilie-incepe-vaccinarea-anti-covid-la-medicii-de-familie-pacientii-care-primesc-serul-la-medicul-de-familie-nu-se-vor-programa-in-platforma-1922400522002021032220075712
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Chiar astăzi am transmis către Direcţiile de Sănătate Publică o adresă prin care 

solicit evaluarea la nivelul fiecărui judeţ a medicilor de familie care pot să fie 

incluşi în acest demers de vaccinare pentru a putea realiza catagrafia la nivelul 

fiecărui judeţ şi a demara procedurile care stau la baza acestei activităţi de 

vaccinare”, a declarat Valeriu Gheorghiţă, luni seară, la Realitatea Plus. 

Întrebat dacă cei care se vor vaccina la medicii de familie se vor programa în 

platformă, Gheorghiţă a răspuns că nu va fi cazul. 

„Practic, fiecare medic de familie îşi va evalua lista proprie de pacienţi, va stabili 

care este numărul de persoane care doresc să se vaccineze – de asemenea 

respectând criteriile de prioritizare – vor fi vaccinaţi rând pe rând”, a explicat 

Gheorghiţă. 

El a menţionat că în cabinetele medicilor de familie vor fi folosite doar vaccinurile 

bazate pe vector viral, întrucât ar putea apărea probleme în ceea ce priveşte 

depozitarea vaccinurilor bazate pe ARN Mesager. 

Acesta a menţionat că un medic de familie ar putea vaccina între 10 şi 20 de 

persoane zilnic, iar dacă jumătate dintre medicii de familie vor intra în campania 

de vaccinare calculele arată că 50.000 de persoane ar putea fi imunizate zilnic. 

(Sursa: news.ro) 

 

 Cum vrea Ministerul Sănătății să rezolve problema crizelor de 

medicamente: reintroduce lista OMS de medicamente esențiale, dar menține 

prețul medicamentelor la media celor mai mici 3 prețuri din UE 

Ministerul Sănătății vrea să reintroducă prin lege lista de medicamente esențiale, 

recomandată de Organizația Mondială a Sănătății, care nu ar trebui să lipsească din 

nicio țară, în încercarea de a rezolva problema crizelor de medicamente în 

România. Prevederea apare într-un proiect de Ordin publicat în transparență de 

Ministerul Sănătății. Lista OMS de medicamente esențiale a fost introdusă și în 

primul mandat de ministru al lui Vlad Voiculescu, dar retrasă apoi de Florian 

Bodog.  
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În plus, prețul medicamentelor care ajung pe piața din România va fi calculat la 

media celor mai mici 3 prețuri din UE, față de media celor mai mici 12 prețuri, în 

prezent, ceea ce ar putea reprezenta un pas înainte, au explicat surse din industria 

farma, pentru HotNews.ro. Până la aprobarea acestui Ordin, doar prețurile 

vaccinurilor sunt calculate, în prezent, la media celor mai mici 3 prețuri din UE, 

pentru medicamente aplicându-se media celor mai mici 12 prețuri. Excepția pentru 

vaccinuri s-a făcut tot din cauza unor probleme de discontinuitate, în ultimii ani. 

 

Măsura ca medicamentele care intră pe piața din România să aibă cel mai mic preț 

din Uniunea Europeană a fost introdusă de Guvernul Ponta în anul 2015, ca urmare 

a unei promisiuni făcute în campania electorală - Victor Ponta promitea atunci că 

România va avea cele mai ieftine medicamente din Uniunea Europeană. 

 

Câteva sute de medicamente, în special dintre cele foarte ieftine, cu prețul sub 10, 

20 sau 30 de lei, au dispărut în ultimii 5 ani de pe piața din România, din cauza 

prețului neatractiv, potrivit producătorilor și distribuitorilor de medicamente. 

"În ultimii ani, au fost înregistrate o serie de bariere în ceea ce privește accesul 

pacientului la medicamente, prin retragerea de pe piață a unui număr semnificativ 

de medicamente, prin discontinuitățile de la comercializare notificate de către 

deținătorii autorizațiilor de punere pe piață, precum și prin livrările 

intracomunitare către alte piețe din Uniunea Europeană. În acest context, pentru 

asigurarea accesului continuu al pacientului la medicamente esențiale, este nevoie 

de stabilirea unui cadru de încurajare a menținerii sau pătrunderii în piața 

farmaceutică din România a acelor medicamente din lista medicamentelor 

esențiale recomandată de către Organizația Mondială a Sănătății, medicamente 

considerate ca fiind de bază pentru orice sistem de sănătate. Din informațiile 

furnizate de către Agenția Națională a Medicamentului şi a Dispozitivelor 

Medicale, doar în anul 2020 au fost notificate 270 de medicamente pentru 

întrerupere temporară și definitivă de punere pe piață, în timp ce 432 de 

medicamente au fost notificate pentru retragerea autorizației de punere pe piață 

sau pentru procedură de reînnoire. O parte semnificativă din motivele 

discontinuităților sau retragerii de pe piață sunt de natură comercială.  
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În perioada ianuarie 2017- martie 2018 au fost înregistrate 1440 de notificări ale 

deținătorilor de autorizații de punere pe piață (DAPP) privind intenția de 

necomercializare sau renunțare la Autorizația de Punere pe Piață (APP). Dintre 

acestea un numar de 139 de APP/ medicamente reprezintă unicul 

comercial/denumirea comună internațională (DCI)", se arată în referatul de 

aprobare a acestui Ordin. 

 

"Prin prezentul proiect de ordin, se dorește asigurarea accesului pacientului la 

medicamente esențiale prin aplicarea unei noi modalități de calcul a prețului 

pentru aceste produse, a căror discontinuitate temporară sau chiar lipsă 

reprezintă un risc la adresa sănătății populației. Pentru a evita un potențial impact 

negativ asupra co-plății pacientului sunt selectate acele produse aflate pe sub-lista 

C de decontare a Casei Naționale de Asigurări de Sănătate, medicamente care se 

adresează unor boli cronice grave (leucemie, epilepsie, insuficiență renală 

cronică, Parkinson, etc.) precum și eliberate în cadrul unor programe naționale de 

sănătate ca oncologia, tuberculoza, HIV/SIDA, transplant, diabet zaharat", se mai 

arată în document. 

Proiectul de Ordin ce prevede reintroducerea în lege a listei OMS de medicamente 

esențiale, dar și menținerea prețului medicamentelor la media celor mai mici 

prețuri din Uniunea Europeană, a fost publicat de Ministerul Sănătății în 

transparență pe site-ul instituției. Proiectul de Ordin este semnat de secretarul de 

stat Andreea Moldovan, omul care coordonează politica medicamentului în 

mandatul de ministru al lui Vlad Voiculescu. 

Proiectul de Ordin poate fi consultat integral aici. 

Referatul de aprobare poate fi consultat integral aici. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

 

 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-03-22-24680930-0-ordin.odt
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-03-22-24680945-0-referat-aprobare.odt
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 Trei paturi pentru tratarea marilor arși, aprobate de Ministerul Sănătății la 

spitalul Bagdasar Arseni 

Înființarea Unității Funcționale pentru Arși din cadrul Spitalului Clinic de Urgență 

Bagdasar-Arseni din București, cu 3 paturi pentru mari arși, a fost aprobată luni de 

ministrul Sănătății, Vlad Voiculescu. Unitatea Funcțională pentru Arși din cadrul 

spitalului cuprinde spații pentru tratamentul pacienților cu arsuri, respectiv sală de 

operații, sală de pansamente, spațiu pentru sterilizare, sală pentru baie terapeutică a 

pacienților arși și trei rezerve individuale de terapie intensivă. 

 

Aprobarea vine ca urmare a solicitării unității sanitare de modificare a structurii, în 

sensul înființării acestei unități pentru mari arși, precizează Ministerul Sănătății. 

Unitatea Funcțională pentru Arși din cadrul spitalului cuprinde spații pentru 

tratamentul pacienților cu arsuri, respectiv sală de operații, sală de pansamente, 

spațiu pentru sterilizare, sală pentru baie terapeutică a pacienților arși și trei rezerve 

individuale de terapie intensivă. Toate spațiile respectă acum reglementările 

Ordinului Ministrului Sănătății (OMS) nr. 476/2017 privind organizarea şi 

funcţionarea structurilor care acordă asistenţă medicală şi îngrijirea bolnavilor cu 

arsuri. Spațiile în care au fost investite fonduri de la Primăria Sectorului 4 au fost 

dotate cu aparatură și instrumentar de ultimă generație achiziționate de Ministerul 

Sănătății prin acțiunile prioritare AP-ARSURI, în perioada 2019 - 2020. 

 

Cele trei paturi funcționau pentru tratarea pacienților cu arsuri în cadrul secției ATI 

din Spitalul Clinic de Urgență Bagdasar-Arseni. A fost necesară modificarea 

structurii unității și alinierea la reglementările normativului în vigoare (OMS 

476/2017) în vederea aprobării funcționării acestora pentru tratarea pacienților cu 

arsuri severe. 

Potrivit Ministerului Sănătății, la nivel național există în acest moment 24 de paturi 

de adulți pentru mari arși, în spitale din București, Timișoara și Iași. 

România are câteva unități funcționale pentru mari arși, dar niciun centru pentru 

mari arși - centrele pentru mari arși fiind cele mai performante structuri pentru 

tratarea acestor pacienți. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 România a semnat standardul EU Startup Nations: Fonduri de investiții în 

loc de fonduri nerambursabile 

România și alte 24 de state ale Uniunii Europene au semnat Declarația privind EU 

Startup Nations Standard, privind dezvoltarea firmelor nou-înființate. 

Nu are nicio legătură cu fostul program românesc Start-Up Nation, lansat în 2017 

și 2018 de fostele guvernări PSD. Într-adevăr și Standardul UE în favoarea 

întreprinderilor nou-înființate” (EU Startup Nations Standard) recomandă finanțări 

susținute din fonduri publice pentru firmele tinere, dar în declarația europeană este 

vorba despre fonduri de investiții de capital de risc, nu de fonduri nerambursabile, 

cum prevedea vechiul program românesc Start-Up Nation. 

Astfel, declarația europeană semnată de guvernanții români zilele trecute prevede 

finanțări de la fonduri de investiții care opresc, în schimbul banilor, părți sociale 

din firmele finanțate. În partea cealaltă, la programul Românesc Start-Up Nation 

erau granturi, adică fonduri de până la 200.000 de lei (circa 40.000 euro) pe care 

firmele nu le mai dădeau înapoi, dar erau obligate să facă anumite investiții și 

angajări de personal. 

Practic, declarația asumată și de guvernanții români recomandă ca statele membre 

să ia bani din mecanismul de redresare și reziliență - vestitul PNRR negociat de 

România cu Comisia Europeană - și să-i pună în fonduri de investiții, care să 

finanțeze startup-urile și să le oprească părți sociale din afacere. 

Aici, EU Startup Nations Standard prevede: 

 „Acces direct la finanțare: statele membre utilizează o parte din 

finanțarea facilității de redresare și reziliență (RRF) pentru a 

îmbunătăți accesul la capitalul de risc pentru întreprinderile noi, prin 

Banca Europeană de Investiții (BEI), băncile promoționale sau alte 

vehicule dedicate, folosind investiții private și distribuind fonduri 

firmelor profesionale VC stabilite / profesionale pentru a remedia 

deficitul de investiții existent. 

 

https://digital-strategy.ec.europa.eu/en/news/24-eu-member-states-commit-digital-day-take-action-support-growth-eu-startups
https://www.startupcafe.ro/fonduri-europene/pnrr-rezilienta-finantari-antreprenori-imm.htm
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 Acces indirect la finanțare: statele membre introduc sau îmbunătățesc 

inițiativele politice care vizează creșterea volumului și diversității 

capitalului privat (de exemplu din fondurile europene de pensii) 

disponibile pentru co-investiții în întreprinderi cu creștere ridicată. 

 Sunt în vigoare măsuri de reducere a impozitelor destinate investitorilor 

tip business angels, pentru a stimula și a sprijini finanțarea în stadiu 

incipient”. 

Alte prevederi ale declarației EU Startup Nations Standard: 

1. prelucrarea în maximum 30 de zile a cererilor de viză depuse de persoanele 

talentate din țări din afara Uniunii Europene, care vor să vină în statul 

membru respectiv - de exemplu România - să lucreze sau să deschidă o 

firmă în domenii inovatoare. 

2. Posibile stimulente fiscale țintite, acordate de țările membre startup-urilor 

care fac angajări în sensul diversității de etinie, gen, religie, vârstă și 

orientare sexuală. 

3. stock option plan acordate de firme angajaților merituoși să fie recunoscute 

ca venituri doar la momentul  capitalizării, nu înainte. Și în România s-au 

introdus deja în Codul fiscal facilități pentru stock option plan, care este 

definit drept „un program inițiat în cadrul unei persoane juridice prin care se 

acordă angajaților, administratorilor și/sau directorilor acesteia sau ai 

persoanelor juridice afiliate ei (...) dreptul de a achiziționa la un preț 

preferențial sau de a primi cu titlu gratuit un număr determinat de titluri de 

participare (...) emise de entitatea respectivă”. Avantajele sub forma 

dreptului la stock options plan, la momentul acordării și la momentul 

exercitării acestuia, NU se cuprind în baza lunară de calcul al contribuțiilor 

de asigurări sociale, conform Codului fiscal de la noi. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Bogdan Aurescu, la reuniunea miniştrilor de Externe din statele membre 

NATO 

Ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, va participa, marţi şi miercuri, la 

Bruxelles, la reuniunea şefilor diplomaţiilor din statele membre NATO, context în 

care va reitera "sprijinul deplin" al României pentru procesul de reflecţie NATO 

2030 şi va sublinia importanţa consolidării relaţiei transatlantice şi creşterii 

coeziunii aliate. 

 

Potrivit unui comunicat MAE transmis AGERPRES, miniştrii vor aborda teme 

cu relevanţă şi de actualitate pe agenda aliată, reuniunea fiind un reper important în 

pregătirea Summitului NATO din 2021. 

 

Reuniunea este prima la care participă secretarul de stat al SUA, Antony Blinken, 

după instalarea noii Administraţii SUA. 

"Tema centrală de pe agenda reuniunii o reprezintă procesul de reflecţie strategică 

privind consolidarea dimensiunii politice a Alianţei - NATO 2030, coordonat de 

secretarul general al NATO, care urmăreşte adaptarea mai eficientă a Alianţei la 

mediul de securitate din ce în ce mai complex în care funcţionează. De asemenea, 

miniştrii aliaţi vor aborda răspunsul NATO la provocările şi ameninţările din 

Vecinătatea Sudică şi se vor concentra pe situaţia de securitate din Afganistan, 

precum şi pe alte aspecte privind securitatea regională", se arată în comunicat. 

 

Şeful diplomaţiei române va reitera şi sprijinul ţării noastre pentru elaborarea unui 

nou Concept Strategic al NATO, care să ofere Alianţei instrumente adecvate de 

răspuns la provocările mediului de securitate actual. 

 

"Ministrul Bogdan Aurescu va evidenţia angajamentul României de a continua 

participarea la eforturile de stabilizare din Afganistan, evocând contribuţia 

substanţială a ţării noastre la misiunea Resolute Support. De asemenea, va evoca 

necesitatea coordonării aliate aprofundate asupra viitorului acestei misiuni", se 

menţionează în comunicat. 
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Miniştrii vor avea două sesiuni de lucru în format aliat şi una la care vor participa 

omologii din Suedia şi Finlanda, precum şi Înaltul Reprezentant al UE pentru 

Afaceri externe şi politica de securitate, la aceasta din urmă fiind abordate teme ca 

relaţia cu Rusia, controlul armamentelor şi aspecte de securitate regională. 

 

"În contextul discuţiilor legate de Rusia, ministrul Bogdan Aurescu va promova 

poziţiile României cu privire la necesitatea întăririi pe mai departe a posturii 

NATO de descurajare şi apărare pe întreg Flancul Estic, inclusiv în regiunea Mării 

Negre. De asemenea, va evidenţia importanţa unui răspuns eficient la sporirea şi 

diversificarea provocărilor de securitate din Vecinătatea Estică şi, în acest sens, va 

susţine aprofundarea cooperării cu partenerii estici", se mai arată în comunicat.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Maia Sandu a castigat la Curtea Constitutionala. Igor Grosu ramane 

premierul desemnat al Republicii Moldova 

Decretul presedintelui R.Moldova, Maia Sandu, privind desemnarea lui Igor Grosu 

in calitate de candidat la functia de prim-ministru a fost declarat constitutional. 

Hotararea a fost pronuntata cu putin timp in urma de Domnica Manole, 

presedintele Inaltei Curti. 

 

Constitutionalitatea decretului a fost sustinuta de patru din cei cinci judecatori, 

singurul contra fiind magistratul Vladimir Turcan, potrivit deschide.md. 

 

Deputatii PSRM au contestat decretul la Curtea Constitutionala, sustinand ca Igor 

Grosu "a ignorat mai multe principii constitutionale". Socialistii l-au propus la 

functia de premier pe ambasadorul Republicii Moldova in Rusia, Vladimir 

Golovatiuc. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

https://deschide.md/ro/stiri/politic/82237/Breaking-NEWS--CCM-a-decis-Decretul-Maiei-Sandu-%E2%80%93-constitu%C8%9Bional-Igor-Grosu-r%C4%83m%C3%A2ne-prim-ministru-desemnat.htm?fbclid=IwAR2Vc4XP_YYT1WGU-GW5O3IeoVB66q0cpHBAGUV74zQLkcUAqf4koiNwYyM
https://ziare.com/politica/presedinte/republica-moldova-igor-dodon-maia-sandu-curtea-constituionala-limitele-constitutionale-1667949
https://ziare.com/politica/premier/
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 DOCUMENT Parlamentul European propune o strategie a UE pentru 

relansarea turismului / Comisia pentru transport susține includerea turismul 

în planurile naționale de redresare și o reducere temporară a TVA-ului / Ce se 

spune despre restricții și certificatul de călătorie 

Parlamentul European va dezbate, în această săptămână, o rezoluție a Comisiei 

pentru transport (TRAN) care îndeamnă statele membre UE să includă sectorul 

turismului și al călătoriilor în planurile naționale de redresare în urma pandemiei 

de COVID-19 și să ia în considerare reducerea temporară a TVA-ului pentru aceste 

servicii. 

Dezbaterea urmează să aibă loc miercuri, 24 martie, iar votul, joi, rapotor fiind 

Cláudia Monteiro de Aguiar (grupul PPE). 

Potrivit TRAN, 27 de milioane de persoane sunt angajate direct sau indirect în 

sectorul turismului, ceea ce reprezintă 11,2 % din totalul locurilor de muncă din 

UE. Turismul a contribuit la produsul intern brut (PIB-ul) al UE cu 10,3 % în 

2019. 

Datele, prin care Comisia de transport argumentează necesitatea adoptării unei 

strategii a UE pentru un turism sustenabil, mai arată că sectorul turismului și al 

transporturilor a fost printre cele mai afectate de COVID-19: cel puțin 6 milioane 

de locuri de muncă, precum cele ale lucrătorilor sezonieri și ale persoanelor în 

situații vulnerabile, sunt în pericol în UE. 

De asemenea, restricțiile de călătorie introduse ca răspuns la pandemie continuă să 

afecteze puternic turismul mondial și european, cele mai recente date indică o 

scădere cu 70 % a numărului de sosiri turistice internaționale în 2020. 

În 2020, numărul de turiști internaționali care au vizitat Europa, prima destinație 

turistică a lumii, a fost cu 66 % mai mic în prima jumătate a anului și cu 97 % mai 

mic în al doilea semestru. Întrucât 22,6 milioane de persoane erau angajate în 

sectorul turismului în 2019, ceea ce reprezintă 11,2 % din totalul locurilor de 

muncă din Uniune, și întrucât acest sector a contribuit cu 9,5 % la PIB-ul Uniunii, 

s-a constatat că această scădere bruscă s-a datorat, parțial, lipsei de coordonare 

dintre statele membre în ceea ce privește călătoriile.  
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Lipsa unor criterii comune și măsurile naționale și regionale diferite aplicate de 

administrațiile din fiecare stat membru și din regiunile ultraperiferice a creat 

confuzie și neîncredere în rândul călătorilor, se precizează în nota de 

fundamentare. 

Citește aici propunerea Comisiei TRAN 

Potrivit documentului, turismul are un impact asupra schimbărilor climatice, 

contribuind la 8 % din emisiile globale de CO2. În plus, în 2018, 51,7 % dintre 

unitățile de cazare turistică din UE se aflau în zone costiere și maritime, care sunt 

deosebit de vulnerabile la efectele schimbărilor climatice, în timp ce 32,9 % dintre 

acestea se aflau în zone rurale. 

Raportul notează că au apărut noi tendințe în turism, în principal ca urmare a 

digitalizării, inclusiv forme alternative de turism, cum ar fi ecoturismul, 

agroturismul și turismul rural și turismul medical, 

TRAN consideră că sprijinul financiar continuu pe termen scurt este esențial pentru 

supraviețuirea sectorului turismului. 

„Actuala criză ar trebui să determine Comisia și statele membre să recunoască pe 

deplin importanța industriei turismului, să o integreze pe deplin în planurile de 

dezvoltare europene și naționale, să îmbunătățească calitatea ofertei sale, să o facă 

mai sustenabilă și mai accesibilă pentru toți și să lanseze investiții publice și 

private îndelung așteptate în digitalizarea și modernizarea generală a sectorului”, se 

precizează în document. 

„Invită Comisia să încurajeze statele membre să stabilească temporar cote reduse 

de TVA pentru serviciile de călătorie și turism, însoțite de un pachet special de 

stimulente pentru toate microîntreprinderile și IMM-urile pentru perioada 2020-

2024, în scopul de a reduce la minimum numărul falimentelor și a menține locurile 

de muncă și drepturile lucrătorilor din industria europeană a turismului”, prevede 

documentul. 

 

 

 

https://cdn.g4media.ro/wp-content/uploads/2021/03/Strategie-turism-sustenabil.pdf
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Carantina, doar ca ultimă opțiune. Pledoarie pentru certificatul de călătorie 

Propunere de rezoluție solicită statelor membre să pună integral în aplicare, „fără 

întârziere”, criteriile comune și coordonate pentru călătoriile în condiții de 

siguranță, facilitând implementarea formularului UE de localizare a pasagerilor, în 

format digital, atunci când este posibil, și să instituie un protocol comun și 

nediscriminatoriu al UE privind siguranța sanitară pentru testarea înainte de 

plecare, care ar trebui să fie fiabil și accesibil, inclusiv tehnologii de testare rapidă, 

teste PCR și altele; 

În privința carantinei, Comisia TRAN consideră că aceasta ar trebui să rămână un 

instrument de ultim resort, dar, după caz, durata ei ar trebui redusă la un număr 

minim de zile, care ar trebui armonizat în întreaga Uniune. 

„Orice restricționare a libertății de circulație trebuie să fie proporțională, temporară 

și legată în mod clar de pandemia de COVID-19”, se precizează în document. 

De aceea, proiectul invită Comisia Europeană și statele membre să elaboreze „în 

mod prioritar” certificatul comun de vaccinare, precum și un sistem de 

recunoaștere reciprocă a procedurilor de vaccinare în scopuri medicale 

De asemenea, proiectul de rezoluție îndeamnă Comisia să introducă „o marcă UE 

de certificare a igienei”, care ar trebui să certifice activitățile turistice, asigurând 

conformitatea cu standardele minime de igienă pentru prevenirea și controlul 

virusului COVID-19 și al altor posibile infecții. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Charles Michel, după convorbirea telefonică cu Vladimir Putin: Legăturile 

dintre UE și Rusia sunt la un nivel scăzut, există dezacord în multe domenii 

Președintele Consiliului European, Charles Michel, a discutat, luni, cu președintele 

Federației Ruse, Vladimir Putin, despre relațiile dintre Uniunea Europeană și 

Rusia, înaintea reuniunii liderilor UE din 25-26 martie. 

Pe ordinea de zi a Consiliului European figurează și o „dezbatere strategică” 

privind relațiile cu Rusia. 
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Potrivit unui comunicat de presă, Charles Michel și-a exprimat opinia că 

„legăturile dintre UE și Rusia sunt la un nivel scăzut”. 

„În prezent, există dezacord în multe domenii”, notează sursa citată. 

Din perspectiva UE, relația cu Rusia poate lua o altă turnură dacă vor exista 

progrese susținute în mai multe domenii problematice, cum ar fi implementarea 

acordurilor de la Minsk, oprirea atacurilor hibride și cibernetice asupra statelor 

membre și respectarea drepturilor omului. În acest context, a fost adus în discuție 

cazul Alexei Navalnîi. 

„Charles Michel a reiterat apelul UE către autoritățile ruse de a-l elibera pe domnul 

Navalnîi și de a continua o investigație transparentă asupra tentativei de asasinare a 

acestuia”, mai precizează comunicatul de presă. 

De cealaltă parte, preşedintele rus Vladimir Putin a denunţat luni poziţia 

”conflictuală” a Uniunii Europene cu privire la Rusia. 

„Vladimir Putin a estimat că starea legăturilor Rusia-UE nu este satisfăcătoare din 

cauza poziţiei neconstructive şi uneori conflictuală a partenerilor” europeni, a 

precizat Kremlinul într-un comunicat, preluat de AFP, citată de Agerpres. 

Un summit european, în cadrul căruia ar urma să fie validate noi sancţiuni 

împotriva Moscovei, urmează să se desfăşoare joi şi vineri prin videoconferinţă. 

Cei doi lideri au discutat în special despre vaccinul rus Sputnik V împotriva 

COVID-19 şi despre folosirea sa potenţială în UE, despre războiul din Ucraina şi 

despre situaţia din Belarus, unde puterea a reprimat o amplă mişcare de protest, 

notează AFP, subiecte de dezacorduri profunde, relatează Agerpres. 

(Sursa: Agerpres) 

 


